
1  

���������	�����
��������	� � ����� ������������

· ��������	�


· ����������


· �������
�������	���


· ��������������


· ��������������




2 



���������������������� 



             September 

Ons 5 Dansövningarna startar 19.00 Samkväm Distriktet.styrelsemöte 

Tor 6 Nystart hos Kedjan.  
Birkagården, Karlbergsvägen 86B, kl.19.15-21.15 

Sön 9 Val till riksdag, kommun och landsting 

Ons 12 Danskurs del 1 18.30 - 20.00 Dansövning 19.30   

Lör 15 Distriktets funktionärskonferens 

Ons 19 Danskurs 18.30 - 20.00 Föreningsmöte 20.00  

Ons 26 Danskurs 18.30 - 20.00 Dansövning 19.30   
Manusstopp för SNYT nr 7 

             Oktober 

Ons 3 Danskurs 18.30 - 20.00 Dansövning 19.30 inl Budget & årsplan  

Lör 6 
Sön 7 

Besök av Östnylands Brage 

Mån 8 Distriktet.styrelsemöte 

Ons 10 Danskurs 18.30 - 20.00 Dansövning 19.30 Samkväm  

Ons 17 Danskurs 18.30 - 20.00 Dansövning 19.30  

Lör 20 Skinnkurs Distriktet 

Tis 23 Styrelsemöte 

Ons 24 Danskurs Del 2 18.30 - 20.00 Dansövning 19.30  
Manusstopp SNYT nr 8 

Sön 28 Normaltid 

Ons 31 Danskurs 18.30 - 20.00 Dansövning 19.30   
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Förstasidesbilden: Guidning på  
Bil & Teknikhistoriska Samlingarna i Köping. 
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N är sommaren satte igång på allvar 
blev det alldeles för varmt att 
dansa gammalt på Galejan på 
Skansen. Tyckte det var för varmt 

redan vid svalare somrar än denna. Alltså, 
ingen dans den här sommaren. 

Spelmansstämman i Kungsträdgården besök-
te vi i alla fall, dock utan dans, orkade inte 
släpa på dansskorna. Vi lyssnade till ett eller 
två spelmanslag och tittade på dansarna innan 
J.P Nyströms intog scenen med spel till dans 
och sedan konsert. Vi hoppade över aktivite-
ten över vattnet mellan operan och slottet och 
åkte hem för att slippa trängseln efteråt. 

De små meddelanden vi fått från Nordlek 
tydde på att det hade varit trevligt resa. 

Nyheterna om att vi mist två Söderringare till 
nu på sensommaren, känns tungt, men som 
dom säger, livet går vidare i alla fall även om 
vi saknar dem. 

Det börjar dra ihop sig till full aktivet enligt 
planerna. Djurgårdspromenad i söndags. Tror 
att varenda stockholmare var ute och njöt av 
det vackra vädret. Fullt av folk på trottoarer-
na och bilar på gatorna som i rusningstrafi-
ken, knökfullt på 7-ans spårvagn så vi fick 
åka en hållplats längre än planerat för att kun-
na komma av. Jag och Karin orkade bara 
halvvägs, Biskopsudden, där vi vände hemåt 
igen. För lite dans sätter sina spår. 

Redaktionen önskar bidrag från Nordlek till 
nästa nummer av SNYT, snälla.  

/Roland 
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Ända sedan jag kom hem från Nordlek 
(för fem veckor sedan), så har jag gått 
och väntat på att få inspiration till att 
skriva artiklar till nästa nummer av 
SNYT. Det är bara att konstatera, att 
den (inspirationen alltså) fortfarande 
inte har kommit, så det är väl bara att 
sätta igång skrivandet. 

På Folkdansringens dag söndag 20 maj 
så var det inte så många söderringare 
som gick i marschen från Norrmalms 
Torg till Stortorget men Peter och jag 
gick i alla fall plus några söderringare. 
Dansövningen före uppvisningen gick 
urdåligt som vanligt. Själva uppvis-
ningen gick väl hyfsat bra, tror jag. Vi 
var tolv dansare och sex musikanter. 
Vi dansade en förkortad version av 
Erlands program med Evert Taubes 
musik: 

Dans    Musik 
Sunnanövals   
 Dansen på Sunnanö 
Stockholmsschottis  
 Rosa på bal (i schottistakt) 
Kadrilj från Vessige socken, Halland 
 Fritiof Anderssons polka 
Malous hambo + hambo från Turinge 
 Ingrid Dardels polska 
Ellinor dansar (Erlands koreografi) 
 Ellinor dansar 
Tullingepolka (förkortad)  
 Fritiof Anderssons paradmarsch 

På onsdagssamkvämet onsdag 30 maj 
så firade vi årets Söder-Inge Gunnar 
Gustafsson, som ju också blev vald till 
Söderringens allra första Söder-Inge 
nämligen 1982. Eva-Britt, Ingalill, 
Lars-Åke och jag bakade varsin tårta 
till denna fest. Mitt största problem 
den här mycket varma dagen var hur 
jag skulle kunna hålla den vispade 
grädden kall hela vägen från Kallhäll 
till Hägerstens Medborgarhus. Jag 
hade grädden i en plastskål med lock i 
en stor plastpåse och runt omkring 
skålen placerade jag fyra isklampar. 
Resan hemifrån med buss, pendeltåg, 
tunnelbana och en kort promenad från 
Hägerstensåsens tunnelbanestation till 
danslokalen tog ca en timme. Inga pro-
blem med grädden! Jag gjorde i ord-
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ning Pavlova-tårtan på plats; vispad 
grädde på den hembakta marängbott-
nen och en massa jordgubbar ovanpå. 
Det var inte mycket kvar av tårtorna 
efter att vi fikat klart; ett tecken på att 
alla tårtor var goda. 

Som vanligt när vi firar Söder-Inge, så 
fick alla damer dansa vals med Söder-
Inge. Men först så fick Gunnar på sig 
Söder-Inge-särken och en fin bloms-
terkrans, som Eva-Britts brorson Pat-
rik hade gjort i ordning. Vi sjöng och 
hurrade för Gunnar och sedan dansade 
vi hela kvällen (nej kanske inte rik-
tigt)! 

På eftermiddagen torsdag 31 maj dan-
sade vi uppvisning på Seniorernas ter-
minsavslutning i Järfälla Kyrkas För-
samlingshem i Barkarby; träning på 
förmiddagen. Vi dansade nästan sam-
ma program som på Folkdansringens 
Dag. Det blev dessutom några danser 
med publiken och en dräktpresenta-
tion. 

Midsommarveckan inleddes med att vi 
på förmiddagen måndag 18 juni hade 
dansträning på Jaktplan i Barkarby. På 
eftermiddagen hade vi uppvisning, 
dansade med publiken och en dräktvis-
ning på Kastanjens äldreboende i Ja-
kobsberg.  

Dagen efteråt så var det samma pro-
gram på Tallbohovs äldreboende. Det 
blåste väldigt mycket den här dagen, 
så plaststolarna rörde på sig och en av 
dem åkte ner i den lilla dammen. På 
onsdagen åkte vi till Björkens äldrebo-
ende i Viksjö; samma program igen. 

På torsdagen så övergav vi Järfälla och 
åkte till Knutens äldreboende i Enske-
dedalen, där vi fick förstärkning av 
några filosofer (7-8 barn från försko-
lan Filosofen); samma program igen 
förstås. 

Alla fyra dagarna var vi 8-10 dansare. 
Ewa och Gunnar spelade varje dag och 
Ragnar alla dagar utom onsdag. Vårt 
dansprogram till Evert Taubes musik 
har varit mycket uppskattat och detta 
gäller även, när vi har dansat med pati-
enter och personal. Sedan har vi alltid 
avslutat med några vanliga sångdanser 

(Forts. på sidan 6) 

Några bilder från firandet av Söder-Inge på sista sidan 
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typiska för midsommar och många har 
sjungit med. 

Vi fick jordgubbstårta eller -bakelse 
till fikat på varje äldreboende; mycket 
uppskattat av mig och mina söder-
ringskamrater.  

På midsommarafton blev det lekled-
ning i Myrsjön, Orminge för mig till-
sammans med Gunnar Eriksson, Kers-
tin Ivarsson Branteby och Dag Sandell 
(dragspel). Min röst klarar numera inte 
av att sjunga mer än 20-25 minuter åt 
gången men jag tror, att alla runt 
majstången var nöjda ändå; det blev 
två danspass. Kerstin och Gunnar fick 
slita i ringen och visa rörelser medan 
Dag och jag stod en bra bit ifrån. 

Före Nordlek så var jag några dagar i 
Hälsingland och bodde hos Conny och 
Evas sommarstuga i Vallsta. Vi besök-
te Delsbo museum på Forngården och 
åkte runt ganska mycket omkring 
Delsbo och Järvsö.  

På söndag 8 juli var vi på en dräkt-
stämma på Karls gård i Järvsö. Det var 
min första dräktstämma någonsin. Ro-
lig upplevelse! 

När det gäller Nordlek, så hade jag 
ifrån början bestämt mig för att bo på 
skola men väl i Falun, så ändrade jag 
mig. Jag kände, att jag inte orkade bo 
på skola, bo trångt, ha långt till du-
schen.  

Jag bodde på herrgården Stora Klings-
bo tillsammans med Berit & Lars-Åke, 

Britt-Marie & Göran, Eva L & Conny 
och Berit Lykvist från Viksjö Dansgil-
le. Lelle anslöt sig till oss också. Stora 
Klingsbo ligger ca två mil från Falun 
åt Hedemora till.  

Eftersom jag inte hade egen bil, så fick 
jag vara flexibel för att kunna komma 
hem på kvällarna. 

På invigningskvällen fick vi se en 
mycket fin föreställning 
”Midsommarblomster – alla tiders 
midsommar”. Folkdansarna var från 
Dalarnas, Hälsinglands, Gästriklands, 
Upplands, Västmanlands och Örebro 
läns distrikt av Folkdansringen. 

På torsdag fm så hade vi dansträning 
på gården utanför Hagströmska gym-
nasiet, där söderringarna bodde. I van-
lig ordning, när söderringarna har ge-
neralrepetition, så gick den uruselt 
men vi skärpte oss till uppvisningarna. 

(Forts. från sidan 5) 
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Jag dansade kavaljer i Malous hambo 
och hambo från Turinge men på den 
första uppvisningen glömde jag bort 
detta inför kedjan (i Turinge). Jag upp-
fattade i ögonvrån, att Eva-Britt och 
Karin Larsson tittade undrande på var-
andra då de möttes; såg inte hur de tog 
sig runt. Helt plötsligt kom Ingalill 
farande men vi hittade aldrig takten i 
omdansningarna utan skrattade oss 
genom dem. Vid båda uppvisningstill-
fällena hade vi en mycket entusiastisk 
publik. Alltid roligt! 

Vid dessa två uppvisningar dansade vi 
programmet enligt ovan plus två dan-
ser: 

Kejsarinnan tango (musik Stockholms-
melodi)   
Sextur från Mellösa (musik Den lyck-
lige nudisten) 

Jag hade tyvärr inte möjlighet att vara 
med på spelmansstämman i Kungs-
trädgården. Tråkigt! 

Vi var totalt 38 personer på Söderring-
ens årliga uppstartsresa lördag 25 au-
gusti och även i år åkte vi runt i Väst-
manland; se artikel på annat ställe i 
SNYT. 

Vi har ju inte bara haft roligt i som-
mar. Det har ju hänt två tråkiga saker, 
eftersom både Hasse Lennholm och 
Bengt Fogelberg har gått bort och det 
alldeles för tidigt. Jag blev så ledsen, 
när jag fick besked om Hasses och 
Fogels bortgång. Mina tankar går till 
Lena respektive Cilgia och deras fa-
miljer. 

Vi har en spännande höst framför oss 
med ny danslokal (även om vi har 
gästdansat och –spelat där två gånger 
under våren) och danskurs på onsdags-
kvällar före vår ordinarie träning. 

/Kjerstin KåJi Lindström 
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Hej alla Söderringare 

Äntligen börjar årets rekordvarma 
sommar luta mot sitt slut. Nu kan vi 
aktiva minnas ett första halvår, inne-
hållande lyckade uppvisningar från 
maj månad samt midsommarveckan 
och slutligen våra två framträdanden 
vid Nordlek i Falun. Även jag vill pas-
sa på att rikta ett stort ”Tack” till alla 
musiker och dansare som har deltagit 
vid de olika tillfällen vi höll igång. 
Utan alla kämpiga träningar hade vi 
inte kunnat nå ett så bra resultat. Er-
lands dansprogram, som är byggt på 
Evert Taube-melodier blev mycket 
uppskattat och vi kan säkert ha nytta 
av detta vid flera tillfällen framöver. 

Vi i DoM träffades 21/8 till ett första 
möte inför höstterminen. Då får ge-
nomförandet av våra danskvällar ett 
annat koncept. Detta, eftersom Kurs-
kommittén startar en nybörjarkurs i 
gammaldans 12 september, Från kl. 
19.30 – 20.00 erbjuds sedan kursdelta-
garna att tillsammans med Söderringa-
re prova på enkla gilles - och folkdan-
ser. Därefter alltså kl. 20.00 börjar vår 
ordinarie dansövning. Med en kort 
paus slutar vi sedan dansen kl.21.30 
Det blir spännande att se hur denna 
nya uppläggning av onsdagarna kom-
mer att fungera. Naturligtvis är vår 
förhoppning att både kursare och vana 
dansare blir nöjda och kommer mera 
kontinuerligt. 

På distriktets dansaktiviteter står vi 
närmast inför höststarten torsdagen 6 
september. Lokalen är Birkagården 
som ligger på Karlbergsvägen 86. 
Folkdanslaget Kedjan svarar för musik 
och dansprogram. Sedan är det enlig 
tradition dags för den stora gemensam-
ma danskvällen 24 november i Hallun-
da Folkets hus. 

För oss i DoM återstår nu bara att hop-
pas kunna få träffa många krya och 
danssugna Söderringare till första sam-
kvämet och resten av terminen. Först 
ut är Värmdö Durspelare som ser till 
att vi kan svänga våra ”lurviga”! 

/Peter   

 

Kallelse 
till föreningsmöte 

onsdag 19 september 2018 kl 2000 

OBS! Ändrat datum. 
i Hägerstensåsens Medborgarhus 

På dagordningen: 
Sedvanliga rapporter mm  

Arbetsdagordning delas ut på 
mötet. 

Styrelsen 
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5 september: Samkväm 

12 september: Västgötapolska, Fjäri-
len, Sånglek, Sextur från Mellösa, 
Bingsjöpolska, Födelsedagsvals. 

19 september: Föreningsmöte. 

26 september:  Texasschottis.  Fjäll-
näspolska, Nickkadrilj, Sånglek, Fjäri-
len, E18, Ängsbackavalsen. 

3 oktober: Stockholmsschottis, Väst-
götapolska, Talgoxen-finsk schottis, 
Sånglek, Vävavariant, Sunnanövals.  

10 oktober: Åttamannadans från Öds-
mål, Fjällnäspolska, Tullingepolka, 
Sånglek, Bingsjöpolska, Sextur från 
Mellösa. 

17 oktober: Snurrebock från Uppland, 
Ekebypolska, Stigvals och Bakmes, 
Sånglek, Kumlamazurka, Turingeham-
bo. 

24 oktober: E18, Turingehambo, Kad-
rilj från Vessige, Sånglek, Fjärilen, 
Pariserpolka. 

31 oktober: Pariserpolka, Bodapolska, 
Ränningen, Sånglek, Engelska från 
Vagnhärad, Schottis i turer. 

/ Ingalill 

Dansprogrammet för 5 september – 31 oktober 2018 

Helgen den 19-20 maj hade Folkdans-
ringen sin riksstämma i Sundsvall. 
Värd för stämman var Folkdansringen 
Medelpad som ska ha en stor eloge för 
en väl organiserad och trevlig stämma. 
Deltagarna bodde på Scandic och själ-
va stämman försegick i Sundsvalls 
Stadshus. En väldigt vacker gammal 
byggnad som fick en att känna sig som 
på ett slott. 

Under helgen var det sedvanliga för-
handlingar och val. Tyvärr inte så 
många motioner men Folkdansringen 
Stockholm hade en. Det är ett förslag 
från vår ordförandekonferens 2017 att 
vi behöver se över vår organisation 
som har en alldeles för stor kostym i 

förhållande till dagens verksamhet och 
antal medlemmar. Den gicks igenom 
och en arbetsgrupp har bildats. Arbetet 
startar nu och ett förslag ska presente-
ras på ordförandekonferensen i april 
2019. När vi kom till valen så var det 
mest omval. Från Stockholm fick vi 
dock med två nyval och det var Katari-
na Nivert från KFG till Dans- och mu-
siksektionen och Lena Hällstrand till 
Valberedningen.  

Nästa riksstämma blir 2020 i Örebro 
när Folkdansringen fyller 100 år. Men 
före det har vi 2019 när Söderringen 
fyller 75 år och Folkdansringen Stock-
holm 100 år. 

/Eva-Britt  
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Marianne Bylund 12/10  

Britt Welén 14/10   

Kjerstin Lindström 14/10  

Hans Weimer 18/10  

Eva Lundberg 24/10  

Eva-Britt Wernborn 29/10   

Madeleine Nordkvist 2/11  

Birgitta Nordström 18/11  

Maria Eriksson 18/11  

Hans Andersson 27/11  

Elvy Heinonen 27/11  

Kjell Eklund 28/11  

Ingalill Hallström 12/9  

Ulf Agert 13/9 70 år 

Lena Olsén 13/9  

Peter Krywult 16/9  

Karin Sandström 17/9  

Ulrika Sandell 17/9  

Lennart Klingstedt 24/9   

Barbro Pettersson 24/9  

Ewa Gustafsson 29/9  

Hans Orre 2/10  

Margareth E Lundvik 10/10  
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Stort tack till alla söderringare som 
ställde upp på lekledningar på mid-
sommarafton. 

Efter allt strul och lite medhjälpare + 
några från andra föreningar  klarade 
vi det galant. 

Flera blev ombedda  att byta plats 
vilket de gjorde utan att protestera. 

Trots att vi hade hela sju lekledningar 
klarade vi av det tillsammans. 

Så till nästa år måste vi fundera på 
vilka vi ska avsluta med vår hjälp. 

ÄN EN GÅNG STORT TACK TILL 
ALLA SOM HJÄLPTE TILL! 

/Britt-Marie 

På grund av regnet fick vi dansa inne 
på dansbanan i Brandbergen. 
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Redan klockan åtta på morgonen, lör-
dagen den 25 augusti, skulle bussen 
avgå från Jakobsbergs station, fylld 
med söderringare och några bekanta. 
Jag kom med pendeltåget och var vid 
bussen 20 minuter i förväg. Säkert 
bland de första, trodde jag, men bussen 
var nästan full! En imponerande disci-
plin, som höll i sig hela dagen. 

Resan fick ju en utförlig presentation i 
SNYT nr 3, så förväntningarna var 
högt ställda och vi har lärt oss att bara 
koppla av och flyta med under Thomas 
kompetenta planering och genomfö-
rande. 

Vi började med att besöka Bil & Tek-
nikhistoriska Samlingarna i Köping. 
Där mötte oss först kaffe och smörgås 
och sedan en rundvandring under kun-
nig och roande ledning. I sanning en 
häpnadsväckande samling rariteter och 
dyrgripar! Mest värdefull var nog en 
Mercedes-Benz Typ SSK 1929 med 
ett uppskattat dagspris på sisådär 100 
miljoner (Se förstasidan). Mycket 
pengar, men å andra sidan behöver 
man ju inte mer än en. Muséet är väl 
värt ett återbesök och man behöver 
knappast vara motorintresserad för att 
fascineras. 

Bussen tog oss sedan mot Västerås via 
en utmärkt lunch på fläskkarré i Kol-
bäck. Vårt mål var nu Västerås svar på 
Skansen, Vallby Friluftsmuseum. För-
ra året åt vi bara lunch där (obegripligt 

tafatt servering den gången, faktiskt) 
men nu var det dags att se ordentligt 
på området. Även här fick vi en kun-
nig och intresseväckande guidning och 
vi hade dessutom gott om tid att besö-
ka de små trevliga butikerna och strosa 
omkring i den rogivande miljön. 

Från Vallby var det inte långt till Skul-
tuna Messingsbruk. Vi började med 
kaffe och till detta fanns det ett brett 
urval pajer (nu började jag faktiskt bli 
en liten aning mätt, men hellre det än 
tvärtom). Här förekommer inte längre 
någon produktion utan endast sam-
mansättning och förpackning, men vi 
såg en film med Peder Lamm, som 
beskrev brukets historia och produk-
terna. Därefter hade vi alla möjligheter 
att shoppa loss och tömma reskassan i 
brukets butik och i s.k. outlets för 
andra kvalitetsvaror. 

Nu var det dags för hemfärd och tillba-
ka i Jakobsberg kände jag mig rätt 
slutkörd, trots att jag väl egentligen 
inte gjort något ansträngande alls. Ett 
stort antal hurtbullar valde ändå att 
avsluta dagen med kräftskiva hos  
Britt-Marie och Göran och jag är helt 
säker på att det blev en lyckad avslut-
ning på en lång, men härlig, dag. 

Tack Thomas, vi kommer gärna igen 
nästa år! 

/Hasse A 

Bilder på nästa uppslag. 

������	��	���� 
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Erland avled på morgonen den 29 april 2018 på Internationella Dansens Dag och 
han hedrades i Kungsträdgården med en tyst minut.  
Han blev 78 år och 9 månader. 

Erlands livsgärning beskrivs i Hembygden, så här kommer hans dansgärning från 
vår horisont. Erland tyckte om att resa och han reste privat flera gånger till län-
derna runt Medelhavet och hans sista långa resa gick till Kuba i IOGT/NTO:s 
regi. Det var på en resa till England, som Erland av en händelse kom med i vår 
förening, Söderringen. En kavaljer hade skadat sig på en träning och Erland ställ-
de upp som dansare med kort varsel och detta var 1990. Därefter kom det att bli 
massor av dansresor med Söderringen. 1992 blev Erland medlem i Söderringen 
och 1993 blev han invald i Söderringens Dans- och Musikkommitté, som han var 
aktiv i ända till slutet.  
Vid vårt 65-årsjubileum 2009 fick han Söderringens guldmärke. 

Erland var medlem av Distriktets Dans- och Musiksektion i två omgångar. Först 
på 80/90-talet samt nu de senaste tio åren och i samband med det har han admini-
strerat och lett dansledarkurser och Nordlekskurser m.m. Till Nordlek i Falun i år 
koreograferade han vårt dansprogram till Evert Taube-melodier, vilket vi kom-
mer att dansa framöver till hans minne. Han var även med i arbetsgruppen för 
Internationella Dansens Dag. Han var sekreterare i Samarbetsnämnden för Folk-
lig Dans under många år. Han var aktiv inom IOGT:s Folkdanslag och inom 
Polskegruppen Stockholmia. Erland var en dansare, som kunde dansa allt: gam-
maldans, folkdans, polskor, bugg, högreståndsdanser och han kunde allt om dan-
serna också. Han var alltid glad, förnöjsam, skämtsam, otroligt snäll och hjälp-
sam och han bakade världens godaste nötkakor. 

Vi saknar honom mycket. 

/För alla vännerna i Söderringen genom Ingalill Hallström 
Foto: I Hallström 
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I mitten på sommaren nåddes vi av 
det chockartade beskedet att Hans 
Lennholm har lämnat oss endast 64 år 
gammal.  

Hans kom till Söderringen i början på 
90-talet när han hade träffat sin sambo 
Lena Walkendorff, som redan då hade 
varit aktiv länge. Han blev aldrig nå-
gon aktiv dansare, men var en mycket 
social, vänlig och hjälpsam kille. I 
lokalkommittén hade vi glädjen att få 
arbeta tillsammans med Hans ett antal 
år och hans såväl praktiska som juri-
diska kunskap som fastighetsförvalta-
re var ovärderlig i arbetet med Söder-
ringssalen. 

Våra tankar går till Lena och övriga 
familjen. 

Tack Hasse vi saknar dig mycket.  

/Eva-Britt 

+���!������� 
Bengt Granath har skrivit en minnestext om 
Erland, som är allmänt hållen och den kommer 
in i Hembygden i slutet av september. Ni kan 
läsa den där.  

Jag har skrivit en minnestext om Erland, som 
är mera personligt hållen och min avsikt var 
att den skulle komma med i Hembygden den 
också, men tyvärr var det inte möjligt.  

Ni kan läsa min text och även Stig Hellemarks 
(red. För HB) svar här nedanför. 

/Ingalill 

”Hej Ingalill! 

Tack för minnesordet. Det är mycket fint skri-
vet. 

Dessvärre har vi av ekonomiska skäl begräns-
ningar för alla typer av artiklar i tidningen. För 
minnesord också för att de inte skall ta upp allt 
för stor andel av det redaktionella materialet. 
Den generella begränsningen är, att vi bara tar 
med minnesord för personer som fått folk-
dansringens guldmärke eller Zornmärket i 
guld alternativt är aktiva riksstyrelsemedlem-
mar eller distriktsordförande. Därtill har jag 
fått igenom att vi tar med "kändisar". Vanliga 
föreningsledare tar vi alltså inte med minnes-
ord för utan hänvisar till respektive distrikts 
tidning eller hemsida. Dessutom har vi en 
begränsning (utom för f d riksordf) på 1 spalt 
per person. 

Nu har jag lyckats få igenom, att Erland är 
kändis p g a hans engagemang i olika samar-
betsorganisationer. Men fortfarande gäller 1-
spaltsregeln. Vi har fått ett annat mer allmänt 
minnesord också - som du väl känner till - och 
egentligen kompletterar de varandra bra, men 
p g a utrymmesskäl väljer vi att endast ta med 
en förkortad version det allmänna och alltså 
inte ditt som mer fokuserar på hans verksam-
het inom Söderringen. 

Det gör ont när kära vänner går bort och jag 
beklagar verkligen att vi inte kan ta med din 
text, men hoppas du förstår. 

Vänliga hälsningar 
Stig Hellemarck 
Redaktör Hembygden” 

 



16 



����
��������������
���������� 



I slutet av maj fick Gitta Sjöholm och 
Gudrun Wikström följande inbjudan 
från oss:  

”Vårt förslag är att vi ska tillbringar 
helgen på Högdalens Gård, Vendelsö 
(söder om stan). Det är en hästgård 
men jag kan garantera, att där vi ska 
vara, så luktar det inte häst. Lars-Åke, 
Britt-Marie och jag har nyligen varit 
där och inspekterat danslokalen och 
alla rummen. 

Lokalen, där vi kommer att dansa, kos-
tar 4500 kr, alltså 2250 kr per före-
ning. 

Det finns ett litet problem och det är 
att antalet bäddar är endast (10 + 4 + 
4) = 18: 

5 st 2-bäddsrum med hotellstandard 
(eget badrum); pris 700 kr per rum *) 

2 st 2-bäddsrum med något lägre stan-
dard; pris 500 kr per rum 

2 st 4-bäddsrum = två våningssängar 
med ännu lägre standard men endast 
två personer per rum; pris 400 kr per 
rum **) 

*) Dessa fem rum är så stora, att det 
får plats en extra säng i varje rum, och 
då skulle totalt 23 personer kunna 
övernatta. 

**) Vad gäller de två rummen med 
våningssängar, så vill inte Eva, som 
visade oss stället, att någon sover i 
översängen, eftersom våningssängar-
na är något ostadiga. De har för avsikt 
att bygga om dessa två rum till två-
bäddsrum men det är inte säkert, att 
det hinns med före ert besök. 

De fyra rummen med sämre standard 
delar badrum. 

Preliminärt program: 
Lördag  
ca kl 10  Er färja anländer; transport i 
söderringarnas bilar till Högdalens 
Gård 
ca kl 12  Sopplunch 
               Dans 
em          Fika 
ca kl 18  Middag 

Söndag 
kl 8-9     Frukost 
              Aktivitet + lunch inne i stan;  
     alla betalar för sig 
kl 16-17 Er färja avgår 

��� ��&,���(������	���������- ./������	 
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När du läser detta har vi just haft vår 
första dansövning för hösten i Häger-
stensåsens Medborgarhus. 

Det är några regler vi behöver förhålla 
oss till. 

Har man egen förtäring med sig måste 
den intas i den förhyrda lokalen och 
inte i de allmänna utrymmena. 

Ytterkläder bör i första hand hängas i 
entrén. Det finns låsbara galgar, som 
dock behöver en enkrona av den gamla 
sorten. Leta i gömmorna. Fiket har 
några att låna ut. Enligt personalen 
behöver vi inte vara oroliga för stöl-
der. 

Vi slutar med vår egen drickaförsälj-
ning, då vi tycker det är lämpligt att 
anlita fiket. 

Det finns kaffe, te för 18 kr, kakor för 
15 kr, läsk för 16 kr, bulle för 10 kr, 
festis för 10 kr, och smörgåsar för 10 
till 25 kr.  

Vi har tillgång till ett högskåp där 
kommittéerna, främst DoM och KoU, 
kan ha de nödvändigaste sakerna. 

/Eva-Britt & Lars-Åke 

Söderringen bjuder på maten på Hög-
dalens Gård; lunch, fika, middag, fru-
kost. 

Jag föreslår, att när vi vet hur många 
brageiter som kommer, och därmed 
också vet hur många söderringare som            
kan sova över, så räknar vi ut hur 
mycket ni ska betala.” 

Vi i resekommittén behöver veta hur 
många av er söderringare som vill 
övernatta på Högdalens Gård. 

Vårt förslag beträffande söndagen är 
att vi besöker Hallwylska Museet, 
Hamngatan 4. 

Vi har precis fått veta att det är 12 bra-
geiter som kommer till oss 

Mer info kommer via mejl inom kort.. 

/Britt-Marie & Kjerstin 
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Söderledskyrkan 
Efter att vi i en dryg månad haft som-
marvärme, så slog vädret om och på 
midsommaraftonens förmiddag kom 
regnet, blåsten och det var bara +8 
grader på morgonen. Inte så roligt när 
man vill vara ute och dansa runt mid-
sommarstången.  

Firandet i Söderledskyrkan startade kl. 
11 och då samlades också Söderringar-
na för genomgång och 11.30 kläddes 
stången utomhus av små stövelklädda 
barn och deras föräldrar. Då hade reg-
net nästan upphört, men eftersom ar-
rangörerna inte vågade chansa, så hölls 
firandet inomhus.  Arrangörerna hade 
fixat till en originell stång inomhus, att 
dansa runt och vi startade kl. 12 med 
presentation av oss själva och våra 
dräkter. 

Medhjälpare var Eva-Britt, Ingalill & 
Kjell Aggefors och Åsa Johansson. 
Musiken stod som vanligt Mattias Ek-
ström-Koij för på flygel och hans 
kompis på fiol. Ingalill H. ledde lekar-
na. Jag trodde först inte, att det skulle 
komma så många danssugna, men det 
kom jättemånga, det blev fullt och vi 
dansade (i samma sal som vi firar Lu-
cia) på det lilla golvet nedanför scenen 
och fram och tillbaka mellan borden. 
Söderringarna hade förstås dansskor, 
men besökarna, både stora och små 
var klädda i stövlar, det var trångt, 
men det gick bra och stämningen blev 

snabbt hög. Vi dansade ett pass på 40-
45 minuter och efter det var alla nöjda, 
speciellt Ankan är populär.  

Efter dansen drack de vuxna kaffe och 
barnen fick saft / kaffebröd eller varm-
korv och på alla borden stod det skålar 
med kolor. Barnen fiskade också i 
fiskdammen och alla fick napp. Vi 
försåg oss också med kaffe och korv 
och var kvar en lång stund efteråt och 
pratade med gamla bekanta.  

Samarbetet med spelmännen och vakt-
mästaren, som hjälper till med ljudet 
fungerar mycket bra och det är en rolig 
lekledning. 

)
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Brännkyrka församling 
Vid 13-tiden åkte vi; Eva-Britt, Åsa 
och jag vidare till Brännkyrka och där 
mötte vi Kristina L. och Monica A.  

Klockan 13.30 var det soundcheck och 
lite småprat med prästen och Bruno 
Årfors, som spelade dragspel. Nu strå-
lade solen från en klarblå himmel och 
självklart dansade vi utomhus. Gräset 
hade torkat upp. Eftersom jag var 
medhjälpare här förra Midsommaren, 
så hade jag speciella önskemål, för att 
det skulle bli bra. Jag ville ha ett bord, 
att stå på, så att jag syntes och en bra 
mick runt örat, så att jag hördes och 
det fick jag. ”Bordet” var fyra lägre 
bord, som satt ihop och det fungerade 
jättebra. 

Klockan 14.30 restes den fina mid-
sommarstången. Därefter höll prästen 
ett tal och vi sjöng psalmen ”Den 
blomstertid nu kommer” tillsammans. 

Publiken i Brännkyrka är underbar, det 
är massor av folk, flera hundra, både 
barn, unga, gamla och alla däremellan 
och de är otroligt danssugna. Vi behö-
ver inte dra någon sladd för att få upp 
dem på gräset, de ställer upp sig direkt 
när det är dags eller egentligen innan 
det är dags. 

Klockan 15 började vi med att presen-
tera oss och vilka dräkter vi hade på 
oss och sedan dansade vi  i nästan en 
timme. Eva-Britt stod i mitten av ring-
arna och visade rörelser och riktningen 
på dansen och hela folkhavet gjorde 
precis som vi sa. Kristina hjälpte till 

med sången från scenen, Monica och 
Åsa dansade i ringarna, som vi inte 
brydde oss om att ”laga”. Publiken 
skötte det själva och stämningen var 
på topp. Alla var med till slutet och 
även här är Ankan populär och vi av-
slutade med raketen. Då tror jag fak-
tiskt, att alla var nöjda  och kanske lite 
trötta. Flera kom fram och tackade för 
lekledningen och arrangören sade sig 
vara mycket nöjd och vill gärna ha oss 
nästa år igen. Samarbetet med Bruno 
och vaktmästaren fungerade perfekt 
och det var roligt, för vi har inte arbe-
tat tillsammans tidigare.  

Innan vi åkte hem, varvade vi ner med 
en fika i solskenet. 

Spettvägen 

Efter dansen i Brännkyrka åkte Eva-
Britt och jag hem till mig. Vi tog en 
dusch och bytte till vanliga kläder och 
så småningom satte vi oss i Axel och 
åkte ut till Viksjö, där Göran och Britt-
Marie ordnat traditionsenligt midsom-
marfirande. Först var man tvungen att 
tävla i olika grenar, som att kasta bol-
lar i hål eller rulla bollar längs en plan-

(Forts. på sidan 21) 
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När vi utrymde Söderringssalen så 
hittade vi massa gamla bokföringspap-
per. De låg i hyresgästernas rum, så 
jag hade inte någon aning om dess exi-
stens. Det blev fyra flyttkartonger med 
pärmar och papper från 1954 till 1980. 
Det var så gammalt så enligt våra ar-
kivbestämmelse så kunde vi ha kastat 
allt, men jag gick igenom allt och 
komprimerade det till två pärmar. 

Här kommer några roliga reflexioner 
om innehållet: 

Varje år fanns en noggrann redovis-
ning om frimärkesanvändandet med 
datum och vad som skickades ut och 
till vem. Alla kallelser och protokoll 
verkade skickas ut med posten.  
Trots många utskick så blev kostnaden 
1963 endast 424 kr (portot 70 öre). 

Vid många verifikationer fanns namn-
teckning av kassören och ibland även 
av kommitté ansvarig och även atteste-
rat av ordföranden. 

Några gammeldanskurser gav faktiskt 
en förlust p.g.a. dyr annons i DN trots 
högt deltagande. 

SR anordnade 1954 ett jubileumslotte-
ri med 1500 lotter á 1 kr, Anmälan om 
lotteriet hade gjorts med kvittomärken, 
stämplar och namnteckningar. Allt 
kontrollerades av överståthållarämbe-
tet. En vinstplan redovisades i DN och 
en vinst är ännu inte uthämtad.  

· 1955 hade SR 85 medlemmar.   
Avgift 12 kr för seniorer. 
1958 var det 78 medlemmar. 
1963 var det 73 medlemmar. 
1966 var det 100 medlemmar. 
1969 var det 97 medlemmar. 
1973 var det 113 medlemmar.   
Avgift 35 kr för seniorer. 
1980 var det närmare 150 medlem-
mar. 

· 1961 var det en barnfest i Södra 
Latin skola med 89 barn och 70 st 
vuxna. Samma år hade man även 
en barnfest för allmänheten 302 
barn och 233 vuxna deltog. 

· 1966 arrangerade SR en simtävling 
i Åkeshovsbadet, 190 st deltog 

· 1968 kostade det 12 kr i timmen att 
hyra Södra Latins bespisningslokal 

· 1970 firades Valborg i Höjdens 
sportstuga 30 st betalade 3 kr i en-
tré. 

· Barnlaget hade 49 deltagare, de 
betalade 15 kr vardera. 

· 1972 var det ett öppet samkväm 
157 st löste entré (á 8 kr), Musikant 
var nyckelharpspelaren Ceylon 
Wallin.  

· Hösten 1972 hade SR gammeldans-
kurser med 137 deltagare. 

!
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· 1973 var det barnfest, 94 barn och 
74 vuxna, alla betalade 4 kr. 

· När någon hade bemärkelsedag så 
skickade SR ett telegram. 

· 1974 var det 30 års-jubileumsfest 
på Högloftet, Skansen. De inbjudna 
betalade 25 kr/deltagare, men den 
verkliga kostnaden var högre. 

· 1975 var det en BoU utflykt till 
Mariefred med tåg och buss och 34 
deltagare. 

· Hösten 1975 var det gammel-
danskurs med 55 deltagare och en 
folkdanskurs med 29. 

· 1977 hittade jag första namnteck-
ningen av nuvarande ordföranden 
Kjerstin Lindström.  

Är det någon som är intresserad av 
innehållet så har jag pärmarna hemma. 
Det är fritt fram att låna dessa! 

/Göran W 

ka. Jag är sååå nöjd med att bara titta 
på. Partytältet var rest och vädret var 
fortfarande underbart. Vi var 28 perso-
ner, om jag minns rätt, så vi fick bra 
plats runt bordet. Vi åt sill, potatis och 
tillbehör. Jag hade faktiskt med mig 
mitt glas, som är tre glas (gåva av 
Barbro och Nisse) och jag drack snaps, 
eftersom jag inte behövde köra bil 
hem. 

Varmrätten var en jättegod kyckling-
rätt och desserten var rulltårta med 
jordgubbar. Mums, mums. 

 

Som grädde på moset bjöd Göran på 
Dramboui och det var visst bara han 
och jag som uppskattade den drycken, 
men det gjorde vi desto mera. Vi drack 
mer än ett glas, vi drack sakta och njöt 
obeskrivligt av först doften och sedan 
smaken i munnen (små klunkar) och 
sist den långa eftersmaken. När den 
tog slut, så tog vi en liten klunk till och 
så började det om. 

Varmt tack för en trevlig avslutning på 
Midsommaraftonen. 

Vid datorn /Ingalill H. 

(Forts. från sidan 19) 
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Gammaldanskursen startar onsdagen 
12 september. Kursen blir mellan 
18.30 och 19.30. Därefter får de kur-
sare som vill stanna ytterligare en 
halvtimme. Det är som vanligt inte så 
många anmälda, så om ni känner nå-
gon som vill vara med så går det bra. 

/Håkan 
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Lite om vad jag har drabbats av 
sommaren 2018. 

Måndag den 4 juni och tisdag 5 juni 
hade jag ett underligt tryck över brös-
tet. På onsdagen 6 juni vaknade jag  
utan några problem. Torsdag 7 juni får 
jag en akuttid på vårdcentralen i 
Brandbergen. Där får jag träffa en lä-
kare som gör en grundlig undersök-
ning, och till sist vill hon ta ett EKG. 
När jag sedan kommer in till läkaren 
igen, tror jag att hon ska säga att det är 
träningsvärk eller överansträngning, 
men inte. Hon berättar att jag har för-
maksflimmer. Dessutom har jag myck-
et lågt blodtryck. Hon tycker att jag 
ska åka till Handens sjukhus för att 
röntga lungorna. Svaret därifrån är att 
jag har vätska i höger lunga.  

Att springa eller dansa tror jag är helt 
uteslutet. Jag har svårt med balansen, 
och mår illa mellan tio och två varje 
dag. Dessutom blir jag mycket and-
fådd varje gång jag går på vägar där 
det lutar emot, för att inte tala om trap-
por. Jag har varit på tre olika under-
sökningar på Aleris.  Efter dessa har 
jag fått besked att mitt hjärta slår väl-
digt ojämnt, och nu går jag och väntar 
på att få träffa en hjärtläkare på SÖS. 
Jag mår ganska bra nu, men jag blir 
fortfarande väldigt trött när jag går i 
motlut. Naturligtvis kunde jag inte 
leda några danser på midsommarafton. 

 Inte heller vågade jag vara med på 
några dansuppvisningar under Nord-
lek, men både jag och Karin var på 
plats och såg Söderringens fina fram-
trädanden. Jag har varit på Skansen 
några gånger i sommar, men inte hel-
ler där har jag varit med och dansat. 
Men Skansens folkdanslag har vi sett 
flera gånger.               

Det jag egentligen hade tänkt skriva 
om var min oro inför midsommarhel-
gen. Ganska snart kunde jag ju förstå 
att det skulle bli svårt att leda lekarna 
ute på Dalarö. Jag hade svårt att sova 
de flesta nätterna dom två sista veckor-
na före midsommaraftonen. Gissa om 
jag blev jätteglad när allting ordnade 
sig, och Bengt Fogelberg lovade att 
ställa upp. När vi samlades klockan 
12.00 ute i Dalarö var vi totalt elva 
personer. Det var Bengt, Cilgia, Irma, 
Nina, Ewa och Gunnar, Conny, Greta 
Bäck, Berit Lykvist, Karin och jag.  

Med denna berättelse hade jag tänkt 
tacka alla som deltog, och framför allt 
hela familjen Fogelberg. Nu hände 
något som absolut inte kunde få hända, 
och  allting blev så sorgligt. Jag blev 
väldigt chockad när jag läste mejlet 
ifrån Cilgia, och vill skicka mina var-
maste hälsningar till henne och dött-
rarna och beklaga sorgen. Karin står 
bredvid och hälsar också. 

/Håkan 

�����	��0123 
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Varje våg– och lodrät 
rad och varje block 
skall innehålla de nio 
bokstäverna. Varje 
bokstav får finnas med 
en gång per rad och 
block. De grå rutorna 
bildar ett ord som kan 
läsas från vänster till 
höger. 

4	���� 
 

I denna ORDOKU framträder i de 
skuggade rutorna, när du löst den, ett 
ord som kan läsas från vänster till 
höger. 

Svaret skickas till 
snyt@soderringen.se  
eller lämnas till någon redaktions-
medlem vid dansövningarna, senast  
19 september, så de kan bekantgöras 
i SNYT nr 7 2018. 

OBS att hela ORDOKUN måste vara 
ifylld för att räknas som rätt svar. 

Rätt svar till ORDOKUN i nr 5/2018 
var REDAKTION och har inkommit 
från Gunnar Eriksson,Per Gnalin, 
Christer Kvarne och Kjell Aggefors 

/Redaktionen 

Använda bokstäver: D E F J L O R S Ä 
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